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Zápis č. 9/2021-2022 z porady vedoucích kateder a ústavů 
dne 7. 6. 2022, 12.00 h, prezenčně 

 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 
Omluveni: pror. Polčák, dr. Šipulová (zástup) 
 
7. 6. 2022 
Program zasedání: 

1) Přijímací řízení pro studenty z Ukrajiny 

2) Počty přihlášených ve standardním přijímacím řízení 

3) Prezenční bakalářské studium 

4) Specifický výzkum - plánované změny 

5) Různé 

 

Děkan přivítal přítomné na závěrečném zasedání a poděkoval všem vyučujícím za semestr. 
Konstatoval, že výuková část proběhla bez problémů, krátce seznámil s programem porady. 

1. Přijímací řízení pro studenty z Ukrajiny 

Děkan hovořil o přijímacím řízení pro ukrajinské studenty. Sdělil, že přijímací řízení bylo k 31/5 
ukončeno a celkem 43 uchazečů splnilo podmínky pro přijetí. Uvedl, že administrativně proces 
nebyl jednoduchý, zvláště obtížná s uchazeči o studium byla komunikace. Přijatí studenti nyní 
navštěvují výuku českého jazyka a po úspěšném vykonání zkoušky by v září měli nastoupit do 
zvolených studijních programů. Pokud zkouška nebude úspěšná, pokračují v jazykovém 
kurzu. Studenti budou mít nárok na stipendium, detaily podmínek pro vyplácení se aktuálně 
dořešují v rámci univerzity. Děkan sdělil, že podmínky pro přijetí nejsou pro fakultu nevýhodné, 
nezapočítává se neúspěšnost, naopak studenti se započítávají do celkového počtu studentů i 
internacionalizace. Zdůraznil, že největší pozitivita je v humanitárním rozměru a všem je jasné, 
proč to děláme. Zmínil také freemovery, tzn. ukrajinské studenty, kteří současně studují na 
Ukrajině a u nás si volí vybrané předměty, konstatoval podobnost jako se studenty programu 
Erasmus. Proděkan Radvan se přimluvil za studenty, kteří neudělají zkoušku z českého 
jazyka a budou si žádat o výjimku pro možnost studovat kurzy v anglickém jazyce, aby pokud 
to jen trošku půjde, aby jim bylo vyhověno. 

2. Počty přihlášených ve standardním přijímacím řízení 

Děkan informoval o klesajícím počtu uchazečů o studium na PrF a s tím souvisejícími 
problémy, se kterými se musí fakulta vypořádávat. Řešením by bylo zatraktivnění studia práv 
a zvýšit tím zájem studentů o studium, neboť poptávka z praxe o naše studenty je nadále 
veliká. Hledáním vhodné strategie se zabývají i ostatní tuzemské právnické fakulty, kde je 
situace podobná. Zmínil, že řešením by bylo přijít s nabídkou jiných programů. V následné 
diskusi se dr. Ruban dotázal na křížové financování mezi mgr. a bc. programy, vycházel ze 
starších údajů. Tajemnice přislíbila údaje zaktualizovat a poskytnout. Děkan informoval o 
chystané změně TSP a úvahách nad doplněním oborovým testem. 

.  
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3. Prezenční bakalářské studium 

Na úvod proděkan Sehnálek potvrdil omezený zájem o studium i v bakalářských studijních 
programech, kdy nejsme schopni naplnit programy, jak bychom potřebovali. Řešením by byl 
nový studijní program, který následně představil, podklady a vysvětlivky byly zaslány vedoucím 
v předstihu. Proděkan úvodem vysvětlil okolnosti a důvody tohoto postupu, který není z 
pohledu fakulty optimální. Vhodnější cestou by totiž bylo rozšíření existujícího bc. programu o 
novou prezenční formu, takto to totiž vyplývalo z informací, které byly poskytnuty z RMU. Úkol 
připravit takové rozšíření byl před více než dvěma lety svěřen stávající garantce programu dr. 
Klikové. Motivem byla mimo jiné poptávka po prezenční formě bc. programu v oblasti veřejné 
správy z jiných fakult a spolupráci na základě studijních plánů minor a major. Na podzim 2021 
se garantka dr. Kliková dohodla s děkanem na tom, že přípravné práce zastaví (důvodem byla 
nemožnost úpravy existujícího programu tak, aby profil absolventa odpovídal prezenční formě) 
s tím, že se nadále bude soustředit pouze na přípravu specializace Veřejné stavební právo. 
Kolegium proto rozhodlo, že se připraví program nový, který bude z existujícího programu 
vycházet a po akreditaci jej nahradí. Tento nový program je pracovně označován jako „Veřejný 
sektor v právu“. Navrhovanou garantkou programu je doc. Ing. Eva Tomášková, Ph.D. 
Program je v prezenční formě připraven jako completus, z něj bude odvozen maior a 
potenciálně také minor. S maiorem a minorem se v kombinované formě tohoto programu 
nepočítá. Proděkan požádal vedoucí kateder o připomínky k obsahu navrženého studijního 
plánu. Tento plán je pracovní a předpokládají se proto jeho modifikace dle připomínek. 
Proděkan sdělil, že program je směřován jako program tradiční, konzervativní a výuka by měla 
být kvalitativně srovnatelná s výukou v programu magisterském. Společně s garantkou do něj 
vytipovali předměty, které již existují, se snahou minimalizovat nároky na katedry a nabídl tři 
možné přístupy: 

• ponechat tyto již existující předměty beze změny a využít je v tomto vznikajícím 
programu, 

• ponechat přednášky, ty tedy budou společné, semináře však budou vedeny 
samostatně, aby byly reflektovány specifika programu, 

• vytipované předměty svou povahou nesedí a nelze je použít, pak prosí katedry, aby 
připravily předměty nové, které budou směřovat ke sledovanému cíli. 

Dále hovořil o návaznosti s Nmgr. studiem, nutnosti poskytnutí základních znalostí pro další 
studium a nekřížení předmětů. Proděkan dále zdůraznil, že v programu se předpokládá brzká 
výuka tradičních právních předmětů (tzn. těch, které se v dlouhém magisterském programu 
tradičně učí ve vyšších semestrech). Navržený program je tomu uzpůsoben tím, že část výuky 
se uskuteční v 0. a 1. týdnu 1. semestru, kdy by studenti měli absolvovat obecný úvod do práva 
odpovídající předmětu „Základy práva pro neprávníky“ a následně též základní propedeutický 
předmět pro studium veřejné správy. 

Děkan zhodnotil, že program reaguje na potřebu fakulty a poděkoval doc. Tomáškové a prod. 
Sehnálkovi za zajímavý návrh. Konstatoval, že s otevřením bychom neměli otálet. Sdělil, že 
právo bude ve spojení s jinými fakultami velmi žádaný prvek, zvyšující atraktivitu absolventa 
na trhu práce. 

V následné diskusi zazněly různé podněty, mimo jiné o doplnění o výuku ústavního práva, 
doporučení ke změně názvu programu, komentář ke správnímu právu. Proděkan požádal o 
zaslání písemných podnětů nejlépe ještě do prázdnin, tak aby proběhly schvalovací fáze v 
termínu. 
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4. Specifický výzkum – plánované změny  

Proděkan Šilhán navázal na pondělní zasedání kolegia děkana, které se problematikou 
specifického výzkumu zabývalo. V úvodu proděkan upozornil na aktuální problémy jako 
nedostatečné nebo částečně neefektivní čerpání, nejistotu ohledně budoucího nastavení, 
zmínil i externí vlivy jako nárůst fakultních výdajů za energie.  Poukázal na oblasti, které mohou 
katedry/ústavy z projektů ve velké míře financovat, a to nákup odborné literatury, financování 
výjezdů nebo potřebné vybavení. Zopakoval nastavení projektů a ubezpečil, že není těžké 
tento typ projektů administrovat. Doporučil katedrám/ústavům projekty podávat. Zmínil také 
výhody podávání větších projektů s obecnějším souhrnným tématem, zahrnující samostatné 
výstupy. Požádal přítomné o podněty, co by bylo možné upravit a změnit bariery, se kterými 
se potýkáme. V následné diskusi vedoucí směřovali některé dotazy do problematiky, mimo 
jiné, zda existují limity na počet podaných projektů na katedru (v odpovědi zaznělo, že limit 
neexistuje), diskutovali otázku pokračování i napojení projektů, hovořili o oblastech 
financování nebo zapojení studentů. 

5. Různé  
 
Tajemnice poskytla informaci k navyšování tarifů. Uvedla, že od 1/7 dojde dle kolektivní 
smlouvy k plošnému navýšení tarifní složky mzdy o deset procent, nebude se krátit osobní 
ohodnocení. Celková částka navýšení mezd představuje za období 07 – 12/2022 3,5 mil. Kč 
a vyčerpá celé letošní navýšení rozpočtu fakulty ze zdrojů na vzdělávání. Proto, i vzhledem 
k masivnímu navýšení cen za energie a s tím souvisejících výdajů, bylo dohodnuto nevyplácet 
v prvním pololetní odměny. Rozhodnutí se netýká vyplácení odměn z projektů a dále vedoucí 
mají na odměny k dispozici katedrové limity a limity oddělení. Tajemnice konstatovala, že 
v závěru roku by odměny, podle průběžného stavu hospodaření, měly být vyplaceny. 
 
Vedení fakulty společně s doc. Mrkývkou vyjádřilo poděkování Petře Markové za zajištění, 
podporu a bezproblémové zvládnutí průběhu jarních SZZk. 
 
Proděkan Sehnálek předal informaci o výzvě z RMU na vypracování hodnocení 
kombinovaných programů, do kterého budou zapojeni studijní proděkani i garanti studijních 
programů MU. 
 
Děkan poděkoval za spolupráci a popřál klidné letní prázdniny. 
 
 
Schválil: Martin Škop, děkan 
Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu 
V Brně dne 7. 6. 2022 
 


